
Referat Lokalbestyrelsesmøde 
 
Mandag den 9. januar 2023 kl. 9.00 på i køkkenet på Fredenshjem 
 
Afbud: ingen 
 
 
Pkt. 1 
Velkomst 
 
Alle klarer det sædvanlige 
Kommentarer 
Pålæg stod i køleskabet – rester fra nytårsfrokost – ellers alt som i 2022 
 
 
Pkt. 2 
Referat af mødet den 5. dec. 
 
De kommentarer FL har, bliver taget op under de følgende punkter, er der andre der har 
kommentarer 
Kommentarer 
Ingen kommentarer 
 
 
Pkt. 3 
Siden sidst 
 
Pr. 1. januar er vi på landsplan 935.000 medlemmer og 20.600 frivillige 
Kommentarer 
OK 
 
På sidste møde orienterede jeg om beslutningerne på delegeretforsamlingen, bl.a. vedrørende 
kontingenttilbagebetaling. 
Det betyder at vores lokalafdeling får ca. 12300 kr. mere på årsbasis, men som I kan læse i 
Landsbestyrelsen informerer (som jeg vedhæfter) bortfalder flere puljer bl.a. Spis Sammen puljen 
og De socialhumanitære puljer, som vi plejer at søge, på årsbasis nok 15.000 + 10.000 kr. – Så for 
os er det en underskudsforretning. 
Og generelt øger det jo ikke lysten til at gøre mere, hvis vi kun ser på pengene. 
Jeg vil kraftigt opfordre til at I læser det vedhæftede nr. af Landsbestyrelsen informerer bl.a. pga. 
dette punkt – fremadrettet forkortes Landsbestyrelsen informerer til LI 
Beslutninger/kommentarer 
Det er dårligt for os – vi kæmper for at komme tilbage til den gamle løsning 
 
Vores føljeton vedr. kontingentfordeling er nu nået til det punkt, hvor Landsbestyrelsen har 
behandlet sagen – og er kommet til den konklusion – at hvis vi ikke kan blive enige, så skal 



pengene fordeles efter areal og antal medlemmer – Det er vi (Holsted, Rødding, og Brørup) meget 
utilfredse med – vi finder ikke det er i tråd med vedtægterne og samtidig er det uhørt at de ikke vil 
tage mod partsindlæg inden de beslutter – Vi holder møde den 3. jan. - referat følger mundtligt til 
mødet – Men vi får nok ikke beslutningen ændret – men vi prøver 
Beslutninger/kommentarer 
Alle fik bladret i brevet til Landsbestyrelsen – ellers kun hovedrysten over sagen 
 
Jeg lovede jer på sidste møde en status på §18 midler – Udvalget for Social og Ældre har godkendt 
Frivilligrådets indstilling – det betyder at Ældre Sagen i år får alt det vi har søgt dvs. Brørup får 
145.545 kr. 
Kommentarer 
Dejligt 
 
Vi har møde i KOU den 16. jan – og Vejens holdning kan nok ikke undgå at smitte af på 
samarbejdet – mødet skulle i øvrigt have været et forsinket julemøde, men er lavet om til et alm. 
møde 
Jeg har selvfølgelig som formand for KOU en forpligtigelse i at få udvalget til at køre, men hvis I er 
enige med mig, så vil jeg ikke længere søge §18 for Vejen - det bunder bl.a. i ovennævnte, men 
også fordi Vejen også på det punkt ikke kan forstå at de ikke kan få mere, og de har selv været 
med til at vedtage ansøgningskriterierne så sent som i 2022. Og sluttelig kan jeg ikke formå deres 
kasserer til at sende materialet til mig på en word- fil, men afleverer det i min postkasse, så kan jeg 
scanne det ind. 
Det kan så måske komme til at betyde at Rødding og Holsted også selv skal søge 
Beslutninger/kommentarer 
FL har bestyrelsens opbakning til at vurdere løsning 
 
Andre områder som kan blive berørt, er vores fælles årsprogram, hvor vi i øvrigt skal have ny 
tovholder i stedet for Kaj Kristiansen – i øvrigt er det blevet så omfangsrigt at annoncekronerne 
ikke kan dække produktionsprisen. 
Og vores fællesarrangement som i 2024 er i Vejen 
Og så skal vi jo også blive enige om hvor meget den enkelte lokalforening skal bidrage med for at 
dække det underskud vi får i KOU allerede i år 
Med den attitude Vejen viser, er de så stadig en samarbejdspartner, som kan leje vores Grillvogn 
Beslutninger/kommentarer 
FL har bestyrelsens opbakning til at vurdere løsning 
 
Vi vedtog for en del år siden nogle regler for betaling til arrangementer, for de frivillige som er på 
job – Jeg føler ikke de er tidssvarende, og vi har i øvrigt stort set det sidste års ti d dispenseret fra 
dem 
Jeg vil foreslå at frivillige på arbejde fremadrettet ikke skal betale for mad, kaffe og brød men kun 
for drikkevarer. 
Kun når det er arrangementer med bus og lign. skal der betales for hele pakken 
Beslutninger/kommentarer 
Alle som efter aftale hjælper til et arrangement med spisning, skal ikke betale for mad, men kun 
for drikke varer. Ved arrangementer med kaffe og kage, er alt gratis. 



Da jeg ikke har hørt noget – heller ikke rygter – går jeg ud fra at alle er indstillet på at blive 
genvalgt på årsmødet. 
Beslutninger/kommentarer 
FM vil gerne stille op til valg til bestyrelsen, KM vil gerne stille op til valg som suppleant  
 
 
 
Pkt. 4 
Økonomi 
 
HW har udsendt budgetopfyldning pr 15. dec. Og når måske også at udsende det færdige resultat 
for 2022. 
Men uanset må vi konstatere at underskuddet er blevet større end vi budgetterede med også i 
vores reviderede budget – primært fordi vores daværende budgetmodel ikke tog højde for at der 
kom mange deltagere til arrangementerne, det har vi jo forsøgt at tage højde for i det nye budget 
Beslutninger/kommentarer 
Regnskabet blev gennemgået og der var ingen kommentarer, også KOU-delen blev gennemgået 
uden kommentarer 
HW forsøger at få regnskabet for program 2023, inden mødet den 16. i KOU 
 
 
Pkt. 5 
Nyt fra bestyrelsen 
 
Jeg vil foreslå at vi deler punktet i 2 – 1 der hedder nyt fra bestyrelsesmedlemmer og 1 der hedder 
nyt fra koordinatorer/aktivitetsansvarlige 
Beslutninger/kommentarer 
Det gør vi fra næste møde 
 
Nu hvor vi kender vores delbudgetter for de enkelte aktiviteter, synes jeg det vil være dejligt at få 
en kort handlingsplan – hvor mange frivillige er på aktiviteten, hvor mange møder vil I afholde og 
hvordan, kører aktiviteten optimalt og hvis ikke, hvad skal der til – mangler der f.eks. 
varmehænder (frivillige) eller borgere – og hvordan skal vi prøve at få fat i dem - mm. 
Det må godt være klar til mødet eller til mødet i februar 
Beslutninger/kommentarer 
Efter lidt debat, aftalte vi at få handlingsplan op på næste møde – husk at sende i god tid (1 uge 
før, så det kan komme med i dagsordenen 
 
Alt skal afleveres til sekretæren – i øjeblikket mig – som word-fil allersenest på mødedagen – 
meget gerne før  
Beslutninger/kommentarer 
OK 
 
Bordet rundt 
Beslutninger/kommentarer 



Intet nyt fra LJ, FM, , KE, DQ 
 
KP 
Medlemmer pr 7/11 22 – 1208, pr 6/1 23 1218 – øgning på 10 medlemmer netto 
Henny Christensen, Erantisvej 4 - Ny besøgsven, starter dd. hos Erna Tækker på Lundtoft 
Vi mangler besøgsvenner, vi har 5 værter venteliste 
Beslutninger/ kommentarer 
Vi afventer februar-møde, og ser forslag til handlingsplan  
 
MH 
Glad motion starter igen mandag den 9/1. 
Ingrid oplyser at der formentlig kommer 2 nye og en tidligere deltager. 
Beslutninger/ kommentarer 
Dejligt 
 
Vågerne starter året med møde den 11/1 på Lundtoft. 
Beslutninger/ kommentarer 
OK 
 
Generationsmøder: Vi starter på skolen i uge 3. 
Vi er pt. 11 – men da 1 desværre er stoppet, og 2 er ”gået ned i tid” håber jeg vi kan finde 
et par nye til holdet. 
Beslutninger/kommentarer 
Vurderes på februar-møde, ud fra handlingsplan 
 
HW 
Der er pt. 7 bisiddere 
HW forventer at holde møde til foråret 
Et evt. samlet møde for bisiddere i de 4 lokalafdelinger afventer 
Magnetskiltene er klar til uddeling, HW afventer at høre fra hjemmeplejen, vedr. det videre forløb 
VI hjælper ikke med fremtidsfuldmagter – HW undersøger hvad problemet er eller om 
Snorresgade hjælper 
Beslutninger/ kommentarer 
Udeståender tages op på februar-møde 
 
KM 
Der mangler hjælp til banko 
Beslutninger/ kommentarer 
Vurderes på februar-møde, ud fra handlingsplan 
 
 
 
 
 
Pkt. 6 
Program 2023 



 
Er der nogen der har noget til det udsendte materiale – det være sig følgebrev, selve program 
2023, opslagstavlemodellen, flyer vedr. 2 dages turen – datoer for bestyrelsesmøder – 
arbejdsprogram for arrangementer – eller andet 
Beslutninger/kommentarer 
DQ’ nr. er forkert på oversigtsprogrammet 
Der er foretaget bytning af tovholder og hjælpere på nogle arrangementer – husk at orientere 
implicerede, også DQ når det er med tilmelding 
 
Punktet nedlægges 
Beslutninger/kommentarer 
OK 
 
Pkt. 7 
Evaluering af arrangementer og aktiviteter 
 
Søndag den 11. dec. – Julefrokost 
Beslutninger/kommentarer 
Der er forslag om alkoholfri vin og øl – vi overvejer, men det bliver kun øl – vin er for dyr og vi er 
ikke en restaurant – det er i øvrigt tilladt selv at komme med drikkevarer uden alkohol 
 
Søndag den 9. januar 2023 – Nytårsfrokost 
Beslutninger/kommentarer 
Der er forslag om alkoholfri vin og øl – vi overvejer, men det bliver kun øl – vin er for dyr og vi er 
ikke en restaurant – det er i øvrigt tilladt selv at komme med drikkevarer uden alkohol 
 
 
Pkt. 8 
Kommende arrangementer 
 
Søndag den 8. januar – Nytårsfrokost 
Vi bliver fuldt hus – 88 personer 
Arbejdsplan er rundsendt til hjælperne 
FL afhenter Kaffekurv + pengekasse ved HW 
Vi laver selv maden - rugbrød med pålæg og tilbehør  
Drikkevarer primært vin og postevand – alternativt øl og sodavand 
Ole Vase underholder 
FL fortæller lidt nyt og gammelt 
Forventet varighed fra 12.00 til ca. 15.00 
Beslutninger/kommentarer 
Overstået 
 
 
Søndag den 22. januar – Banko 
Ingen tilmelding 



Tovholder DQ 
Hjælpere – KK, KE, UW, LJ 
DQ – husk at snakke med Torben om sidegevinster, som vi betalte for sidst, og han ville 
kompensere for 
Ingen annonce 
Plakater FL/KM 
Lokalinfo KE 
Andet? 
Beslutninger/kommentarer 
Afbud fra UW – de resterende klarer det selv 
 
Søndag den 5. februar – Bent Fabricius Bjerre 
Ingen tilmelding 
Tovholder KM 
Hjælpere HCT, FM, AMM, KMP, TK 
Ingen annonce 
Plakater FL/KM 
Lokalinfo KE 
Andet? 
Beslutninger/kommentarer 
TK har aftalt bytte med LA 
 
Onsdag den 8. februar – Lille Veum 
Tilmelding 
Tovholder KP 
Hjælper NPP 
Ingen annonce 
Plakater FL/KM 
Lokalinfo KE 
Andet? 
Beslutninger/kommentarer 
OK 
Afbud FL og IL 
 
Søndag den 19. februar – rejse langs Vestkysten 
Ingen tilmelding 
Tovholder LJ 
Hjælpere KK, ES, GE, HE, BK 
Ingen annonce 
Plakater FL/KM 
Lokalinfo KE 
Andet? 
Beslutninger/kommentarer 
 
Søndag den 5. marts – Suppemiddag 



Tilmelding 
Tovholder JB 
Hjælpere TB, LA, EA, EM, JM 
Indkøb FL 
Ingen annonce 
Plakater FL/KM 
Lokalinfo KE 
Andet? 
Beslutninger/kommentarer 
JB/TB bytter med KP/NPP 
 
 
Pkt. 9 
Eventuelt 
 
Næste møde 6. februar kl. 9.00 
Afbud MH 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 


